

ANNEX B

Public

Extracts from the Libyan Criminal Procedure Code
referred to in ICC-01/11-01/11-258

Article 108 – Contents of Order

An order shall contain the name, title, profession, place of residence of the accused, charge pressed against the accused, date of the order, signature of the judge and official seal. The order shall include the appearance of the accused in addition to the summons at a certain time. Warrant of arrest shall include the assignment of men of public authority to arrest the accused and bring him before the judge if he refuses to appear voluntarily and immediately. Imprisonment order shall include mandating the sheriff to accept the accused and put him in prison with indicating the article of law applied on the incident.

Article 109 – Notification of Orders

Orders shall be served to the accused by a process server or a public authority server, and the accused shall receive a copy thereof.

Article 122 – Period of Remand Stipulated

Remand shall inevitably expire by the lapse of fifteen days of putting accused in custody. However, a magistrate may, after hearing the public prosecution and the accused, issue an order of remand extension for a period or periods which do not exceed in total thirty days.

Article 123 – Increase of Remand Period

If a magistrate deems it appropriate to increase the remand extension for more than the limit stipulated in the previous article, the documents should, before the expiry of the said period, be submitted to a first instance court circuit composed of three judges to issue its order of its opinion after hearing the statements of the public prosecution and the defendant. The said circuit may extend the remand for consecutive periods of forty five days each till the investigation is completed.

Article 162 - Appointment of Defense

Indictment chamber shall appoint sua sponte an advocate for each person accused of a felony against whom an order of referral to the criminal court has been issued, if he did not elect a lawyer to defend him.

If the advocate appointed by indictment chamber has any excuses or impediments he would like to hold to, he should express them without delay. If such impediments arose after sending the case file to the president of the court of appeal and before opening the hearing session, such impediments shall be submitted to the president of the criminal court. If excuses are accepted, another advocate shall be appointed.

١٠٨ - مادة 108 - مشتملات الأمر

يجب أن يشتمل كل أمر على اسم المتهم ولقبه وصناعته ومحل إقامته والتهمة المنسوبة إليه وتاريخ الأمر وإمضاء القاضي والختم الرسمي. ويشمل الأمر بحضور المتهم فضلاً عن ذلك تكليفه بالحضور في ميعاد معين. ويشمل أمر القبض والإحضار تكليف رجال السلطة العامة بالقبض على المتهم وإحضاره أمام القاضي، إذا رفض الحضور طوعاً في الحال. ويشمل أمر الحبس تكليف مأمور السجن بقبول المتهم ووضعها في السجن مع بيان مادة القانون المنطبقة على الواقعة.

١٠٩ - مادة 109 - إعلان الأوامر

تعلن الأوامر إلى المتهم بمعرفة أحد المحضرين أو أحد رجال السلطة العامة. وتسلم له صورة منها.

لقاضي
بعد سماع
احتياطياً
يمكن أن ي
في غير
ضمان إلا

يجوز ته
تقديم كفال
الأحوال
الحضور في
الواجبات
1- المصار
2- المصار
3- العقوب

يدفع م
المحكمة نقد
ويجوز أ

مادة - 122 - مدة الحبس الاحتياطي المقررة

ينتهي الحبس الاحتياطي حتماً بمضي خمسة عشر يوماً على حبس المتهم، ومع ذلك يجوز لقاضي التحقيق بعد سماع أقوال النيابة العامة والمتهم أن يصدر أمراً بمد الحبس مدة أو مدداً أخرى لا يزيد مجموعها على ثلاثين يوماً.

مادة - 123 - زيادة مدة الحبس الاحتياطي

إذا رأى قاضي التحقيق مد الحبس الاحتياطي زيادة على ما هو مقرر بالمادة السابقة. وجب قبل انقضاء المدة السالفة الذكر عرض الأوراق على إحدى ذوات المحكمة الابتدائية المشكلة من ثلاثة قضاة لتصدر أمرها بما تراه بعد سماع أقوال النيابة العامة والمتهم، وللدائرة المذكورة مد الحبس مدداً متعاقبة لا تزيد كل منها على خمسة وأربعين يوماً إلى أن ينتهي التحقيق.

مادة - 162 - تعيين الدفاع

تعيين شرفة الاتهام من تلقاء نفسها مدافعاً لكل متهم بجناية صدر أمر بإحالتهم إلى محكمة الجنايات إذا لم يكن قد انتخب من يقوم بالدفاع عند.
مواذا كان لدى المدافع المعين من قبل غرفة الاتهام أعذار أو موانع يريد التمسك بما يجب عليه إبدائها بدون تأخير. فإذا طرأت عليه بعد إرسال ملف القضية إلى رئيس محكمة الاستئناف وقبل فتح دور الاعتقاد. وجب تقديمها إلى رئيس محكمة الاستئناف فإذا طرأت عليه بعد فتح دور الاعتقاد يقدم إلى رئيس محكمة الجنايات، وإذا قبلت الأعدار، يعين مدافع آخر.